
Generalforsamling 2022
Nyt fra
Miljøforeningen Saltunakystens Venner
Østerlars, den  6. februar    2023
Kære Venner!
Tak for en god generalforsamling.  I de følgende slides ser I referatet.
Varme hilsner
Jakob Kronik
Formand i Saltunakystens Venner
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2. Bestyrelsens beretning
Blandt hovedpunkterne fra sidste Generalforsamling (21. maj 2021) var:
- Birgitte Jallov trådte tilbage som forkvinde for foreningen, og genopstillede ikke til den

nye bestyrelse
- Jakob Kronik blev valgt af generalforsamlingen som nyt bestyrelsesmedlem – og blev

konstitueret som formand
- Helle og Peter genopstillede som suppleanter, og blev valgt af generalforsamling.
- Klaus Hermannsen og Michael Benzon stod ikke til genvalg, og fortsætter derfor i

bestyrelsen indtil næste års generalforsamling.
- Ole Hertz genopstillede og blev valgt som foreningens revisor.
- Ekstraordinær GF 2021
- – vedtaget kontingentbetaling på 50kr/person per år
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2. Bestyrelsens beretning
- Klagesagen – intet nyt: 22 måneder siden at vores forening indgav klage over kommunens
miljøgodkendelse af de markante udvidelsesplaner af svinebedriften på Gamlevældevej. I
december 2021 blev vi gjort bekendt af Nævnet at en afgørelse kunne tage yderligere 9
måneder.
- Høringssvar – Pæregaard
- 1. januar 2022 - Ny kommunalbestyrelse
- 3. januar - artikel af Helle Munk Ravnborg om det i Tidende: Debat: Kommer

landbruget på ret kurs inden 2023? (tidende.dk)
- Ture for Saltunakystens Venner:
- den første tur vil Tino Hjorth Bjerregård fortælle om årstidens flora i Saltuna og omegn.

d. 2. oktober fra Saltuna, Haralds havn i Ypnasted
- Klaus Hermansen ledte os langs med den fyldte å med chance for at få glimt af ørreder,

og hvem ved hvad naturen ellers bød på

https://tidende.dk/debat/debat-kommer-landbruget-paa-ret-kurs-inden-2023/117001
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3. Foreningens regnskab
- Status GF 2021
- Indkomst i året:
- Udgifter



Balance juli 2021 - juni 2022
• Saldo 9. juni 2022: 252kr
• Indtægter efter 9. juni: 600kr 

kontingent
• Seneste udgifter efter 9. juni: 

150kr udlæg Klaus gave til 
Tino f. turguide

• Saldo per dags dato 702kr



Generalforsamling 2022
4. Indkomne forslag – Ingen indkomne forslag

5. Foreningens budget
• Saldo 702.-
• Forventede forefaldne udgifter (herunder gaver til tur-guides)
• Opsparing til mulige fremtidige klager
• Budgettet blev godkendt



Generalforsamling 2022
6. Valg til bestyrelsen
Forperson: Jakob Kronik (ikke på valg)
Sekretær: Klaus Hermannsen - søger genvalg og modtog genvalg
Kasserer: Mikael Benzon - søger genvalg og modtog genvalg

7. Valg af suppleant(er)
Suppleanter:
- Helle Munk Ravnborg genopstiller og modtog genvalg
- Peter Haag genopstiller og modtog genvalg
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8. Valg af revisor: Ole Hertz genopstillede og modtog genvalg
9. Eventuelt
• Mulighed for at deltage i biodiversitetsmonitorering ”år 0” i grøftekanter den 19. og

20. juli – følg med på DN Bornholms hjemmeside
• Vi håber snart at der kommer orienteringer om hvad årets miljøgodkendelser for

husdyrsbrug betyder for kvælstofudledningerne.
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9. Eventuelt
Flere forslag til fremtidige aktiviteter blev fremlagt og diskuteret – herunder:
• Oplæg om folkesundhedskonsekvenser af ammoniak/kvælstof forurening
• Gudhjem Museum kan være en mulig samarbejdspartner
• Skrive indlæg til Tidende
• Som forening tage kontakt til områdets landmænd og fortælle om vores formål,

interesse og bekymring, og opfordre til at orientere os, når de har planer om
udvidelser mv. På samme måde vil vi, så vidt muligt orientere dem, hvis vi forholder
os offentligt til kommunens godkendelser mv.


